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H L Á S N I K
Informačný štvrťročník pre občanov obce Pavčina Lehota

Príhovor

Vážení spoluobčania!

Dovoľte,  aby  sme  sa  Vám  prvýkrát  takto  spoločne  verejne
prihovorili  od  nášho  zvolenia  do  funkcie  starostu  obce  a  poslancov
obecného zastupiteľstva obce Pavčina Lehota.

Dňa  10.12.2018  sa  uskutočnilo  slávnostne  zasadnutie  obecného
zastupiteľstva, na ktorom sme si v úvode pripomenuli vážnosť nastávajúcej
chvíle vďaka vypočutiu štátnej hymny SR. Vo funkcii  končiaci Miroslav
Ščasný  odovzdal  novozvolenému  starostovi  obce  Pavčina  Lehota  Ing.
Viliamovi Kupčovi insígnie obce. Ing. Viliam Kupčo zložil pred všetkými
prítomnými sľub starostu obce a  vzápätí po tomto akte sme aj my poslanci
skladali  slávnostný  sľub  a prevzali  si  z rúk  Ing.  Milana  Hajkovského,
predsedu volebnej komisie poslanecké osvedčenia.
Naša  spoločná  práca  v novom  zložení  a v novom  funkčnom  období  sa
mohla začať. Určite každý z nás poslancov, ako aj  starosta, vstupoval do
tejto funkcie s nejakou predstavou o svojej činnosti v prospech našej obce.
Všetci  sme  rozmýšľali,  ako  čo  urobiť,  čím  a komu   pomôcť,  kde  čo
vybudovať a zlepšiť.  Na jednej myšlienke sme sa my poslanci ale  zhodli  –
pomáhať  starostovi  pri  výkone  jeho  funkcie,  vydávať  a schvaľovať  na
zasadnutiach  obecného  zastupiteľstva  také  rozhodnutia  a vykonávať  takú
činnosť  a aktivity,  ktoré  budú  viesť  k prosperite  a rozvoju  obce,  budú
podporovať  aktivity  a záujem  občanov,  budú  ďalej  rozvíjať
tradičné, overené,  kultúrno spoločenské podujatia v obci.         



Sme  mladý  poslanecký
kolektív, niektorí z nás nemajú
skúsenosti s prácou v obecnom
zastupiteľstve,  s o  to   väčšou
zodpovednosťou  a chuťou
pristupujeme  k novým
výzvam.
Ako  starosta,  tak  aj  poslanci,
sme  už  boli  postavení  pred
vážne  rozhodnutia,  ktoré
vyžadovali  oboznámenie  sa
s danou  problematikou
a vytvorenie  si  vlastného
názoru na problém.   

 
  slávnostný sľub poslancov a odovzdávanie osvedčení
 Hneď na úvod sa starosta obce

musel  popasovať s osvetlením
vianočného stromčeka v škole,
bolo  potrebné  zakúpiť  nové,
pôvodné staré sa akosi stratilo,
nenašlo sa. Z uvedených príčin
sa  vianočný   stromček
v materskej  škole   rozsvietil 

s oneskorením, a naše ratolesti
pri  vítaní  Mikuláša  sa
uspokojili  s výzdobou
a osvetlením  materskej
slávnostný  sľub  starostu
a odovzdanie             školy.

  insignií obce
 

V budúcnosti  sa  vianočný  stromček  bude  slávnostne  rozsvecovať  na
námestí, v priestore pri pamätníku, kde sa v minulosti staval máj.

Pri  mnohých  aktivitách  v obci  bola  potrebná  aj  naša  osobná  účasť.
Oboznámime Vás s tými najpodstatnejšími, ktoré sme riešili:
- predať, alebo prenajať obecný majetok na strelnici pri obci Lazisko,

- podpora   starostu  v konaní  s územným  plánom  a jeho  doplnkami,
oboznámenie sa s územným plánom,

- odsúhlasenie zavedenia optického kábla do obce firmou Telekom a.s.,
- príprava  a schválenie  predbežného  pracovného  kalendára  obecného

zastupiteľstva,
- usporiadanie a príprava kultúrnych akcií v spolupráci s Vami (obyvateľmi)

- „Privítanie Nového roka,  PURGA, Lehoťanská šľapka, úprava klziska,
Fašiangový sprievod“,

- preverenie a oboznámenie sa s uzavretými zmluvami obecného úradu, ich
vyhodnotenie,  prípadne  uzavretie  nových  nájomných  zmlúv  v prospech
obce

- dohoda, akou formou by mohol byť vydávaný Hlásnik – všetci  sme sa
zhodli na jednom, že Hlásnik chceme, iba čas a skúsenosti nás preveria,
ako nám to pôjde,

- rozhodli   sme  o forme  vydávania  kariet  pre  vjazd  vozidiel  na  obecnú
komunikáciu  do  Laziska  a z Laziska  pre  našich  občanov,  občanov
susedných obcí Lazisko a Svätý Kríž, a pre ubytujúcich sa hostí obce,

- vzhľadom na priazeň počasia sme aktívne podporili snahu o vybudovanie
bežkárskych tratí v spolupráci so spoločnosťou Tatry Mountain Resort,

- začali  sme  riešiť  problémy  s vybudovaním  prístupových  komunikácií
k novým stavebným parcelám,

- vyhodnotili a prípadne sme schválili niektoré individuálne žiadosti našich
obyvateľov,

-  oboznámili sme sa s rozpočtom obce, jeho skutkovým stavom a snažíme
sa pochopiť princípy jeho fungovania,

- oboznámili sme sa s financovaním materskej školy a podporou jej ďalšej
činnosti, 

- pripravujeme  sa  organizačne  na  začatie  rekonštrukčných  prác
a stavebných úprav materskej školy,

- pomohli  sme  starostovi  formou  sponzoringu  vymeniť  nevyhovujúcu
počítačovú techniku na úrade, začo veľká vďaka Radke Kurekovej.

Kladne sme vyhodnotili, a znovu sa vraciame k uvítaniu našich najmenších
do života, veľmi pekný a do pamäti vrytý akt, a to dva krát ročne, čím si
myslíme, že potešíme hlavne naše mladé rodinky.
Chceli  by sme týmto vyzvať všetkých občanov Pavčinej  Lehoty,  ktorým
záleží na jej rozvoji, aby sa na nás vždy obrátili so svojimi požiadavkami,



návrhmi,  pripomienkami,  ktoré  očakávame  aj  na  Verejnom zhromaždení
občanov,  ktoré  sa  uskutoční  dňa  5.4.2019  o 18,00  hodine  v Osvetovej
besede.  Radi  a ochotne  si  Vaše  podnety  vypočujeme,  vyhodnotíme
a urobíme všetko preto, aby sa nám v našej obci spokojne a dobre žilo. 
Prosíme  Vás,  majte  pre  našu  prácu  pochopenie,  buďte  trpezliví,  možno
nepôjde všetko rýchlo a hladko, bez problémov, k spokojnosti všetkých, ale
máme chuť pracovať pre Vás a našu obec.

Váš starosta a poslanci

                                                                                   

Kolobeh života v našej obci

Blahoželáme k významnému životnému jubileu našim občanom narodeným
v mesiacoch  - december 2018, január, február, marec 2019

     

      Prajeme Vám všetko 
     čo radosť vzbudí,
     prajeme Vám lásku
     čo spája ľudí.
     Nech slza smútku Vaše oči
     Nezakalí, nech úsmev 
     šťastia Vám žiari na tvári.
 

Naši jubilanti:
  
 Milan Urban – 93rokov                           Mária Hadbávna – 84 rokov
 Eva Urbanová – 88 rokov                       Viera Bohurádová – 60 rokov
 Ľudmila Guothová – 70 rokov                Lýdia Motyková – 50 rokov  

 Renáta Chrapčiaková – 50 rokov            Petr Klepáč – 40 rokov
 Róbert Šmitala – 40 rokov                      Ivana Staroňová – 30 rokov
 Božena Uhríková – 93 rokov                  
 Agnesa Dolníková, MUDr. – 85 rokov

 Novonarodení občania:  Lukáš Štolovský – rodičia: Ing. Ľubomír 
Štolovský, Daniela Klepáčová

 Odsťahovaní občania:  Dominika Kadurová,
                                             Sophia Mašlonková 
    
Nakoľko nám Zákon č. 18/2018 Z.z. o Ochrane osobných údajov zviazal
ruky,  a nie  sme  oprávnení  zverejňovať  osobné  údaje  bez  súhlasu
dotknutých, 
Veríme,  že  i napriek  tomu  sa  oslávenci  medzi  hore  uvedenými
spoluobčanmi našli.

POVOLEBNÝ GULÁŠ

Po  úspešných  komunálnych  voľbách  2018  v Pavčinej  Lehote
sa  novozvolený  starosta  rozhodol  usporiadať  povolebný  guláš,  a osobne
poďakovať svojim občanom za podporu, v čom ho poslanci podporili. 

Povolebný guláš sa konal 30.11.2018 ( piatok ) o 17:00 hodine pri osvetovej
besede.  Chutný  guláš  navaril  krčmár  Matej  spolu  so  starostom.  Každý
z poslancov  doniesol  doma  upečený  koláč  alebo  dobrú  pochutinu.  Sme
spokojní, že si guláš prišiel vychutnať  pomerne hojný počet spoluobčanov,
na  pozvanie  starostu   prišla  aj  starostka  Demänovskej  Doliny  Mgr.
Ľubomíra  Klepáčová  spolu  s poslancami.  Okrem  podávaného  gulášu
a chutných koláčov a pochutín bolo sponzorsky podávané aj chutné varené
vínko.
Akcia  dopadla  nad naše  očakávania,  mohli  sme  s našimi  spoluobčanmi
rozdebatiť problematiku v obci, vypočuť si ich požiadavky a návrhy. Bola
nám  prisľúbená  pomoc  aj  zo  strany  starostky  a poslancov  obce
Demänovskej doliny čo nás veľmi teší.



Chceme poďakovať našim občanom za podnety a účasť na tejto akcii .... 

             Peter Petho

NOVOROČNÉ STRETNUTIE 2019

     
        Na prvom našom zasadnutí  obecného zastupiteľstva,  pri  tvorbe

ročného plánu činností obce, sme sa rozhodli, že po dlhšej prestávke spoločne
opäť oživíme novoročné stretnutie občanov našej obce. 

Bola to naša jedna z prvých myšlienok čo nové priniesť do tejto obce pre
našich spoluobčanov, a sme radi, že sa nám ju podarilo aj zrealizovať.

Na oslavy Silvestra  a Nového roka 2019 neboli  vyčlenené financie
z obecnej  kasy,  preto na zastupiteľstve bol prezentovaný názor,  že oslavy
budú bez obecnej pyrotechniky. Zvažoval sa priestor, kde oslavy sústrediť.
Ostali  sme  pri  zaužívanom,  teda  na  námestí,  so  začiatkom  20  minút  po
polnoci.  Svojich spoluobčanov sme na stretnutie a zaprianie si do Nového
roka 2019 všetkého najlepšieho pozývali vyhlasovaním miestnym rozhlasom.
S úderom polnoci za rachotu ohňostrojov a delobuchov, začali sme sa pomaly
každý  v ruke  s fľašou šampanského schádzať,  a  na  prekvapenie  všetkých,
stretol sa nás hojný počet domácich, ako aj ubytovaných hostí. Starosta obce
zabezpečil chutné varené vínko, ktoré nám navaril náš krčmár Štefan, a bolo
ponúkané samoobslužným spôsobom, každý si mohol načapovať do sýtosti. 

Zhruba o 1:30 hodine rannej sa niektorí  ľudia pomaly začali  rozchádzať,
niektorí však pokračovali s vítaním Nového roka v miestnej krčme.
Chceme poďakovať  všetkým, ktorí  si  našli  čas  a chuť prísť.  Dúfame,  že
o rok sa vidíme opäť ešte v hojnejšom počte .... 

                                                                             Rastislav Vajs  

PURGA

Dňa 25.12.2018 sa konal ako každoročne hokejový turnaj PURGA. 
Turnaj  mal  premiéru  na  novo  vybudovanom  multifunkčnom  ihrisku.
Po príchode všetkých účastníkov turnaja sa začalo hrať  cca o 10:00 hod.
a konečné vyvrcholenie turnaja bolo zhruba o 15:00 hodine. 
Turnaja sa zúčastnili po väčšine domáci nadšenci hokeja Pavčinej Lehoty,
na základe  ktorých sa tento  turnaj  aj  konal.  Samozrejme  prišli  aj  známi
a  kamaráti  z Liptovského  Mikuláša  a okolitých  dedín,  ale  prevažná  časť
obsadenia turnaja bola z našej obce. 
Turnaja sa zúčastnilo 5 tímov, ktoré boli pomenované podľa ulíc:

Zamrznutá mladí
Zamrznutá starí
Milionári
Klepáčovci 
Demänová

Hralo sa 2x10 min. a každé mužstvo s každým. Rozhodovali získane body
zo  zápasov a skóre tímu, čiže dosiahnutý počet  gólov a inkasovaných.
Po odohratí  turnaja  zhruba o 15:30 hodine sa všetci  hráči  turnaja  a veľa
fanúšikov  usadilo  v miestnej  krčme,  a do  sýtosti  sa  občerstvili  dobrou
kapustnicou  a vareným  vínkom.  Počas  konzumovania  kapustnice
a popíjania  vínka boli  starostom obce vyhlásené výsledky celého turnaja.
Starosta osobne prispel hlavnou cenou pre víťaza.  
Poradie tímov po skončení turnaja sú nasledovne:

1. Zamrznutí starí   ( D.Kurek, P.Urban, J. Gallo, V. Kubáň, L. Benický )
2. Klepáčovci ( Ma..Klepáč, D.Klepáč, M.Klepáč, P.Klepáč, M.Kupčo,

L.Stolovský )
3. Milionári     (P.Staroň, J.Surovčík, M.Klepáč, A.Cvik, D.Hovanec, Šúlek)
4. Demänová        ( P.Húska, L.Korček, A.Stankoviansky, M.Flóro, 
                               M. Rumanský, M.Úradník,)
5. Zamrznutí mladí ( J.Staroň, D.Staroň, R.Vajs, M.Vajs, P.Petho, L.Staroň,
T.Urban )



Všetky  zúčastnené  tímy  boli  štedro  za  svoju  bojovnosť  a vytrvalosť
odmenené.
Turnaj dopadol z nášho hľadiska veľmi dobre. Samozrejme, že nešlo všetko
podľa predstáv, ale aj takéto veci patria k organizácii podujatí tohto typu.
Veľmi nás teší,  že tí skalní na to úplne nezanevreli,  prišli hrať a niektorí
iba povzbudiť svojich kamarátov.
Chcem touto cestou poďakovať predovšetkým všetkým zúčastneným, ďalej
veľká vďaka patrí personálu krčmy za celodennú možnosť občerstvenia a za
vynikajúcu  kapustnicu.  A nakoniec  to  najväčšie  poďakovanie  patrí
organizátorom  našej  PURGY,  bez  ktorých  by  to  určite  už  pár  rokov
nefungovalo a držia túto krásnu tradíciu medzi nami. 

...v plnom hernom nasadení ...

preberanie ocenenia



A čo na záver k tomu povedať? Asi len toľko, že budeme veľmi radi ak sa
tento hokejový turnaj zvaný PURGA uchová ako tradícia do ďalších rokov. 
Športu zdar ... 

                                                          
                                                                         Peter Petho a Rastislav Vajs

BEŽECKÉ TRATE

Beh na lyžiach nepopierateľne patrí k najzdravším zimným aktivitám.
Zo zdravotného hľadiska odborníci oceňujú najmä pozitívny vplyv na celý
srdcovo-cievny systém a pohybový aparát. Prirodzený aeróbny pohyb posilní
srdce  aj  pľúca,  vďaka  čomu  sa  lepšie  okysličí  a  prekrví  celé  telo.  Ide  o
ideálny spôsob,  ako predísť  vysokému krvnému tlaku či  infarktu.  Kĺzavý
pohyb neprecvičí len nohy, zadok, ale aj paže a trup.

Liptov  je  „Mekkou“  slovenského  zjazdového  lyžovania.  Napriek
tomu je vyše 70 km bežeckých trás, za optimálnych snehových podmienok,
dostupných  pod  liptovskými  kopcami.  O  jednotlivé  trasy  sa  starajú  a

upravujú ich obce či tunajšie kluby bežkárov. A inak tomu nebolo ani v našej
obci Pavčina Lehota. 

Túto zimu sa starosta a  poslanci obecného zastupiteľstva rozhodli, že
sa  pokúsia  pripraviť  bežecké  trate  vo  vlastnej  réžii  a sponzoringu,  aby
minimalizovali náklady na úpravu a údržbu tratí a nezaťažovali tak obecnú
pokladnicu.  Ako  bolo  zvykom  po  iné  roky,  tento  rok  nastala  zmena
a  neoslovovali sme spoločnosť Žiarce a.s. Využili sme veľmi dobré vzťahy s
obcou Demänovská Dolina a spoločnosťou Tatry  Mountain Resort, ktorí nám
zapožičali  snežné  pásové vozidlo Pisten Bully 100 s  originálnou frézou a
stopami  na  úpravu  tratí.  Tu  treba  hlavne  poďakovať  riaditeľovi  strediska
JASNÁ  Matesovi  Hulejovi  a  Ing.  Martinovi  Kupčovi  za  ústretovosť
a spoluprácu.                   

Pred prípravou samotných bežeckých trás zvolala  Radka Kureková malú
poradu za účasti  lehotskej bežeckej komunity,  kde sme si vypočuli  rady,
postrehy a nápady, ktoré nám pomohli pri samotnej tvorbe tratí a sme radi,
že aj takto sa občania zapojili do  tejto aktivity.
Prvotná  úprava  tratí  prebiehala  za  pomoci  p.  Hajkovského,  ktorý  nám
poukazoval kadiaľ by mali trate viesť, za čo mu patrí vďaka.
Trate upravoval Michal Kupčo a keď nemohol on, tak za volant ratraku si
sadol Ing.Martin Kupčo.

Ako ste si mohli všimnúť,  na trať pribudli aj informačné a zákazové tabuľ-
ky, ktoré vybavil a osadil Ing. Martin Kupčo  s manželkou.



Treba však konštatovať,  že

tieto  tabule  niektorí  sa-
motní občania našej dedi-
ny  nerešpektovali  a  tak
ničili  prácu  druhých,  ale
všetko  je  to  o  ľuďoch  a
ich  postoju  k  samotnej
veci.                   

                  

informačné tabule na tratiach
 
Nakoniec  sa  nám podarilo  pripraviť  a  udržiavať  18  km tratí,  ktoré  boli
rozdelené do troch okruhov

1. okruh nad Laziskom

2. okruh Jelie

3. okruh Jelšie

Trať viedla poza dedinu, čo bol zámer, aby naši obyvatelia a rekreanti mohli
nastúpiť  na trať  hneď pri  dedine  a  nemuseli  tak  ísť  ďaleko k upravenej
stope.                  
Ďakujeme všetkým, ktorý sa aspoň trošku pričinili a pridali ruku k dielu,
ďakujeme  aj  majiteľom  pozemkov,  že  nám  umožnili  spraviť  na  ich
pozemkoch trať. 
Po  výborných  ohlasoch  nielen  samotných  obyvateľov  ale  aj  bežeckej
verejnosti z okolia, by sme v tomto trende radi pokračovali aj na budúcu
zimu. 

Na záver Vám prikladám email od jednej návštevníčky našich tratí:
Vážený pán starosta.
Cez víkend som bola v katastri Vašej obce bežkovať.
Rada  by  som  sa  Vám  a  všetkým  čo  sa  o  to  zaslúžili  srdečne
poďakovala, za to, že pre bežkárov pekne upravili trať.
Videla  som  tabulu,  že  je  to  v  spolupráci  s  ďalšími  partnermi,
prosím odovzdajte moje veľké poďakovanie všetkým čo sa o toto
zaslúžili.
Je to pre nás bežkárov veľký prínos a ohromná pomoc.
Bežkárska  trasa  prinesie  aj  povzbudenie  pre  ďalších  a  veľmi
prispeje k propagácii Vašej obce a rozvoju zimnej turistiky v okolí
. Verím, že zvýši aj atraktívnosť a návštevnosť regiónu.
Budem Vás chváliť , kade budem chodiť.
Prišli  sme  k  Vám  z  "ďalekého  východu  "  -  Kračúnovce  okres
Svidník .Manžel je zjazdový lyžiar -lyžuje v Jasnej a ja som s
bežkami tam veľmi nemala čo robiť a vždy som ho viacej ´ťahala
do Tatier, kde je viacej možnosti bežkovať.
Ale teraz sa vždy veľmi rada pripojím k lyžiarskym výletom práve
k Vám.



Neviem  komu  všetkému  patrí  naša  vďačnosť,  ale  prosím
odovzdajte pozdrav a poďakovanie všetkým.
Ps1:prikladám aj zopár fotiek- lyžiar má byť smelý a veselý
PS 2: možno by sa zišli pri informačnej tabuli aj nejaké mapky
s km údajmi
rodina Hrivniaková
Kračúnovce 28
087 01 Giraltovce

Michal Kupčo

Materská škola VČIELKA                                   

 

Dovoľte mi, vážení občania, aby som Vás  oboznámila s činnosťou
materskej školy od septembra 2018 do dnešného dňa.

       Do dvoch zriadených tried v septembri nastúpilo 27 detí.  
Sme  “Materská  škola  podporujúca  zdravie“,  naďalej  bojujeme  proti
sladkostiam, ktoré sme úplne vylúčili,  deťom sa tak každý deň dostáva vo
väčšej  miere  ovocia,  zeleniny  -  hlavne  v podobe  šalátov,  zeleninových

príloh,  alebo  zdravších
výrobkov.  Využívame
ovocný a mliečny program
pre deti.

 Od  septembra  v materskej
škole  úspešne  funguje

v poobedňajších hodinách aj
krúžková  činnosť,  a to
výučba anglického jazyka -

2x do týždňa,  tanečný krúžok - 1x do týždňa a výtvarný krúžok - tiež 1x do
týždňa.                                                                                         
Kultúrno-poločenské a športové aktivity našej  materskej školy začali hneď
v septembri, a to šarkaniádou. Akciu sme uskutočnili po prvýkrát, na kopci
smerom na Žiarce. Zúčastnili  sa jej deti so svojimi rodičmi a bol to nádher-
ný zážitok, tak ako pre deti, tak aj pre dospelých. 

V septembri  k nám zavítalo  aj   bábkové  divadlo  zo  Žiliny  s rozprávkou
„Braček a sestrička“.  Predstavenie bolo plné zábavy a ponaučenia. 

 
V októbri som pozvala do MŠ p. Kučeru a Uličného , ktorí zasvätili deti hl-
bšie do sveta zvierat žijúcich v lese, ich pozorovanie, spôsob života, hľada-
nia si potravy, do práce a pomoci poľovníkov, i možného maskovania sa pri
pozorovaní.  Vyskúšali  si  vábničky,  rozoznávali  ich  zvuky,  priraďovali
k zvieratám. 

V tom istom mesiaci za-
vítalo k nám planetárium
so zaujímavými  témami
– deti sa bližšie  prijateľ-
ným  spôsobom  obo-
známili  s kolobehom
vody v prírode,  s rastom
a významom  stromov
pre nás a prírodu. 

 

 



                  
    

     V mesiaci  októbri sme pripravili  darčeky pre starších občanov našej
obce,  ktoré sme im za sprievodu básní a piesní odovzdali  priamo u nich
doma            z príležitosti  úcty k starším. Bola to vydarená a milá akcia aj
pre samotné deti.
     V mesiaci  novembri  sme  navštívili  Múzeum  ochrany  prírody
a jaskyniarstva v Liptovskom Mikuláši, ako aj Galériu P.M. Bohúňa.
Opravy áut mali možnosť deti pozorovať v autodielni v Lipt. Mikuláši.
 

Hasiči  spoločne  s deťmi
vybalili  celé  auto,
podrobne  sa  oboznámili
so  všetkými  predmetmi
v ňom, na povel rozbalili
hadice  a pripravili  ich
na hasenie požiaru.
Na  nosítkach  odnášali
zranených  a snažili  sa im
podať prvú pomoc.
Vyskúšali si obleky hasi-
čov,  ako  aj  manipuláciu
s nožnicami  na  vypros-
ťovanie ľudí po havárii.

   
 Mesiac december sa niesol v slávnostnom duchu, hneď na začiatku

sa  uskutočnila  vianočná  besiedka,  na  ktorej  vystúpili  deti  s programom.
Zavítal k nám Mikuláš s darčekmi (za sponzorstvo ďakujem rodine Hajzuk,
Galovej a Kubáňovej). Nasledoval lampiónový sprievod, vozenie sa na koči
ťahanom  koňmi  (sponzorovala  rodina  Hajzuk)  a pripravené  občerstvenie
na školskej záhrade - ako kapustnica, chlebíčky, koláče, (varenie kapustnice
rodina  Lazoňová,  Kupčová,  Galová,  Staroňová)  deti  obdržaĺi  svetelné
predmety, ako aj prskavky.                    

           V decembri boli uskutočnené aj tvorivé dielne, kde si deti spoločne
s rodičmi zhotovili výrobky s vianočnou tematikou.

           Hneď po zimných prázdninách sme začali s lyžiarskym výcvikom
na  lyžiarskom  stredisku  Žiarce  pod  vedením  inštruktorov,  za  aktívnej
pomoci  rodičov  a zamestnancov  MŠ.  Ďakujem  rodine  Bartekovej  za
sponzorstvo  -doplatenie  inštruktorov,  medailí  a pohárov.  OÚ  zabezpečil
poháre pre všetky zúčastnené deti. Lyžiasky výcvik bol uskutočnený 13krát
a ukončený pretekmi. Za dobrú spoluprácu a priebeh záverečných pretekov
ďakujem       p. Šebovi ml. ako i rodičom a p. starostovi. 

Poháre dvíhajú  víťazi
z troch skupín.

    
    

                                                                                
Vo februári  bola  akcia  veľmi

obľúbená deťmi – karneval.
Deti skryté pod zaujímavý-

mi a   nezvyčajnými  maskami
spolupracovali         so
slovenským  mímom   p.
Kasprzykom, ktorý nás za-
bával   svojím  vystúpením,
nasledovali   tance,  občers-
tvenie,  súťaže  detí,  ako  aj
rodičov.



  
  Otvorenú hodinu s deťmi predškolského veku sme uskutočnili  v mesiaci
marec, rodičia si mohli porovnať šikovnosť, pohotovosť, aktivitu, zručnosť,
logické myslenie a tvorivosť svojich detí.
      Navštívili sme našich piatich kamarátov v prvom ročníku v Základnej
škole v Demänovej.  Naši deviati  predškoláci si vyskúšali školské lavice,
pracovali  pod vedením p. učiteľky ZŠ pri tabuli, počítači, na interaktívnej
tabuli. Všetky boli veľmi aktívne, dožadovali sa ďalších úloh a veľmi sa na
školu tešia.
         S deťmi sme počas roka upiekli niekoľko koláčov, medovníky, urobili
si samé šaláty, kompóty. 

      

       Medzi deťmi putovali dve knižky, z ktorých im rodičia prečítali po
jednom príbehu, úlohou detí bolo do zápisníka nakresliť čo sa im z príbehu
najviac páčilo a na druhý deň porozprávať príbeh svojim kamarátom v MŠ -
na čo sa deti tešili a cítili sa dominantnými. Snažíme sa v deťoch prehlbovať
lásku ku knihám. 
          Vo veľkej miere pri akciách pomáhajú rodičia a tak touto cestou by
som sa chcela poďakovať všetkým zainteresovaným rodičom, občanom, na
ktorých sa môžem vždy s dôverou obrátiť,  zvlášť ďakujem všetkým zainte-

resovaným,  ktorí  prispeli  svojimi  2%  z dane  na  Neinvestičný  fond  pri
Materskej škole v Pavčinej Lehote, alebo nám pomohli materiálne či finan-
čne  prispieť.  Zvlášť  ďakujem všetkým zamestnancom MŠ za odvedenú
prácu počas prvého polroka.

          Z neinvestičného fondu sme zakúpili poličky na poháre na umývanie
zubov, poličky na pitný režim,  každému dieťatku pastelky,  lep , nožničky,
ako i nádobu na spomínané pomôcky. OÚ nám preplatil  stolík na  pokusy
a experimenty.

           U detí  sme po celý  rok  podporovali  experimentovanie  a bádanie,
hodnotiace a sebahodnotiace zručnosti. Je veľkým prínosom, keď sa deti cez
pokusy, ktoré si sami pripravia, zhotovia  obohacujú o ďalšie vedomosti.

„Povedz mi niečo – a ja to zabudnem.

Ukáž mi niečo – a ja si to budem pamätať.

Dovoľ mi, vyskúšať si to – ja to budem ovládať.

Dovoľ mi, aby som to prežil –a ja to budem cítiť a chápať

po celý život.“

                                                                                         Daniela Bobrovčanová

FAŠIANGY – symbol veselosti, zábavy, hodovania a pitia

Fašiangy – obdobie od Troch kráľov do Popolcovej stredy. Počas
týchto sviatkov prevláda bujará zábava, organizujú sa svadby a zabíjačky.
Neodmysliteľnou  súčasťou  fašiangov  sú  tradičné,  hlavne  po  dedinách
organizované  fašiangové sprievody,  v ktorých šli  voľakedy hlavne  mladí
muži preoblečení v rôznych maskách, ktoré symbolizovali plodnosť, ale aj
smrť. Strašili malé deti, naháňali, štípali ženy, tancovali s nimi, dokonca ich
váľali  po  zemi.  Typickým  fašiangovým  jedlom  boli  šišky  vyprážané
v masti. 



Termín fašiangov v našej obci sme chceli zorganizovať už v mesiaci
február,  no  museli  sme  ho  prispôsobiť  termínu,  ktorý  jediný  vyhovoval
tradičnej  kapele  Vitali  Virtuzi  z Vitálišoviec,  ktorá  nás  v sprievode
sprevádza. Jediný voľný termín bol 2. marec.

Tak ako po iné roky sprievod začínal o 10,00 hodine od obecného
úradu tancujúc a spievajúc celou dedinou. Starosta nezabudol obyvateľom
každému domu povinšovať, masky na dvore domu domácich povyzvŕtali.
Domáci  nás  v každom  dome  srdečne  vítali,  počastovali  všakovakými
dobrotami,  aj  na  cestu  nabalili  podarúnky  –  koláčiky,  šišky,  slaninku,
klobásu, vajíčka, ale aj pálenô. Fašiangový sprievod vyvrcholil v miestnej
krčme, kde fašiangovníci hodovali do večerných hodín.
Ďakujeme  gazdinám  za  potravinové  podarúnky,  ale  aj  štedré  finančné
príspevky. 
Fašiangové  sprievody  v dávnej  minulosti  končili  na  spoločnej  veselici
v krčme,  kde  sa  zo  zozbieraných  pochutín  vystrojila  hostina  spojená
tancovačkou  a o polnoci  pochovávala  basa.  Akt  pochovania  basy
symbolizoval,  že  hudobné  nástroje  zmĺknu,  zábava  sa  končí,  a nastáva
obdobie pôstu a ľudia sa majú ponoriť viac do seba.
Naši spoluobčania aj o túto tradíciu prejavili záujem, preto do budúcna sa
budeme snažiť tieto zvyky dotiahnuť a vylepšiť. 

Kapela Vitali Virtuzi z Vitálišoviec



V stredu 6.3.2019 naša osvedčená kuchárka Julka za asistencie prípravného
fašiangového  výboru,  našim  obyvateľom,  ktorí  neváhali  a aj  na  podnet
pozvania miestnym rozhlasom prišli, mohla pripraviť a ponúknuť tradičnú
praženicu.  Ešte nám nebolo počas fašiangu darované toľko vajec – 160ks
(po iné roky sa dokupovali), za čo veľmi pekne ďakujeme.

Ako som už spomenula,  kedysi fašiangový sprievod z veľkej časti
tvorili  muži,  v našej obci je to opačne.  Preto ďakujem tým pár chlapom,
ktorí  neváhali  a k nám ženám  sa  pridali,  a verím  že  do  budúcna  sa  ich
pripojí ešte viac, a viac mladých obyvateľov, ktorí pomaly preberú žezlo po
nás skôr narodených.

                                                                              

Tým, čo majú sukničky, veľa čerstvej vodičky, 
tým, čo majú nohavice, veľa dobrej slivovice.

Voda, šunka nech nám chutí, 
vínko hlavu nepomúti.

Veď len raz má túto moc, prajeme krásnu Veľkú noc.

                                                                                    Viera Mišurová

LEHOTSKÁ ZLATÁ ŠĽAPKA

Ako sa stáva tradíciou,  v zimnom období pri dobrých snehových
podmienkach  organizuje  sa  v lyžiarskom  stredisku  Žiarce,   pretek
Lehotská  zlatá  šlapka.  Tento  rok  sa  konal  19.1.2019  už   IX.  ročník.
Podmienkou účasti na preteku je dobrá sky-alpinistická výstroj, čelovka na
osvetlenie trate a samozrejme chuť pretekať.
            Pretek sa začínal večer o 18.00 hod pri vleku lyžiarskeho areálu.
Pretekári  štartovaní  v polminútových  intervaloch  absolvovali  okruh
smerom ku vyhliadkovej veži, za ktorou sa otočili  do dolinky smerujúcej
za vrch Žiarec. Z dolinky sa trasa preteku zatáčala na Žiarec, a následne
späť k vrcholovej  stanici vleku. Tu bolo kontrólne stanovisko, na ktorom
musel každý pretekár zjesť 5 tyčiniek, vypiť poldeci a ustrojiť si lyže na
zjazd.     Po zlyžovaní celej trate odopol lyže pri bufete a po vojdení do
bufetu            čakala naň posledná prekážka v podobe pollitrového piva,
ktoré musel vypiť. Až po položení prázdneho pohára na pult bol zastavený
čas,  za ktorý pretekár  absolvoval  túto náročnú trať.  Väčšinu pretekárov
prekvapila aj novinka organizátorov, ktorí do preteku zapracovali aj novú
položku – vypitie pohára vína pred najnáročnejším stúpaním v preteku. 
    Preteku sa zúčastnilo 25 pretekárov,  medzi ktorými bolo aj 7 žien.
Po skončení boli v jednotlivých kategóriách vyhlásené výsledky. 



Medzi ženami sa najlepšie umiestnili:
1 miesto - Zuzana Černáková s časom 20 min 38 sek.,
2 miesto - Zuzana Macková s časom 21min. 37 sek.,
3 miesto - Veronika Potančoková s časom 22 min. 18 sek.  
   
Muži sa umiestnili nasledovne: 
1 miesto - Peter Húska s časom 13 min. 22 sek. ktorý okrem ceny obdržal aj

putovnú zlatú Lehotskú šlapku.
 2 miesto - Ivan Šúlek ml. s časom 14 min. 23 sek., 
 3 miesto - Matej Rumanský s časom 15 min. 08 sek.  
Ceny všetkým odmeneným odovzdal starosta obce Ing. Kupčo Viliam. 
    
Po  vyhlásení  oficiálnych  výsledkov  sa  pokračovalo  v družnej  debate
a všetci zúčastnení sa zhodli na tom, že na podobných akciách sa zúčastnia
aj v budúcom období.  
Srdečné  poďakovanie  patrí  aj  organizátorom  ktorí  zabezpečovali  zdarný
priebeh preteku. 

 

                                                                            Ing. Daniel Klepáč

Oznamy:

  Na základe schváleného ročného plánu činností obce Vás pozývame dňa 
  5.4.2019 o 18,00 hodine na verejné zhromaždenie občanov. 
-  dňa  11.5.2019  bude  handričkový  deň  s pofašiangovým  gulášom,

termín  pristavenia  kontajnerov  bude  upresnený  a vyhlásený  miestnym
rozhlasom.

- vývoz komunálneho odpadu – do Veľkonočného piatku. t.j. do 19.4.2019
bude vyvážaný každý piatok v týždni, po uvedenom termíne každý párny
týždeň v roku.

Ročný plán činností obce Pavčina Lehota
por.č. Úloha- opatrenie dátum poznámka

1.
Riadne zasadnutia obecného 

zastupiteľstva
raz mesačne

2.
Verejné zhromaždenie 

občanov

05.04.2019

18.10.2019

3. Fašiangy - sprievod 22.02.2019
konali sa 

02.03.2019

4. Lehoťanská šľapka január 2019
konala sa 

19.01.2019

5.
Handričkový deň 

s pofašiangovým gulášom
11.05.2019

6. Deň matiek 10.05.2019
7. MDD 31.06.2019
8. Uvítanie do života raz polročne jún, december

9. Deň obce Júl - august
termín bude 

upresnený
10. Oslavy SNP 29.08.2019

11. Posedenie s dôchodcami október 2019
termín bude 

upresnený

12.
Rozsvietenie vianočného 

stromčeka
1.12.2019

13. Purga 25.12.2019
14. Novoročné stretnutie občanov 1.1.2020 o 0,20 hod.


